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Referat fra ordinært møde i Ældrerådet 
mandag d. 19-05-2008 kl. 9.00 

Frederikssund Rådhus lokale A105-F2

Deltagere: Bent Saysette, Inge Nordstrøm, John Jensen, Jørgen Christensen, Christian Heiberg, Lise 
Lotte Due, Erik Nielsen, Rigmor Nielsen deltog under punkt 4 til 9, ældrechef Bjarne Jensen 
deltog under punkt 1.

Afbud: Erik Kilde

Pkt. 1. Orientering fra kommunen.
Madservice
Der er kommet tilbud fra 3 leverandører, som har haft mulighed for at byde på al 
madservice eller på dele af området.
De private leverandører er billigst, når det gælder produktionen af mad, mens kommunen 
er billigst med servicetimer (servering, opvask m.v.)
Al mad produceret hos private leverandører er køle - vakuum pakket. I forhold til 
madudbringning er den billigste løsning, at leverandøren opvarmer maden under 
transporten, så den er varm ved leveringen. Den næst billigste løsning er, at maden leveres 
kold. Dette indebærer, at kommunen skal stille mikrobølge ovne til rådighed for borgerne, 
og at nogle borgere skal have hjælp til opvarmning af maden.
I forhold til cafedrift og døgnkost til plejeboliger, er kommunen billigst.
Social- og Ældreudvalget har anbefalet, at madudbringningen privatiseres.
Kokkenernes optimeringsanalyse fremlægges i juni og får betydning for den endelige 
afgørelse.

Konflikt
FOA arbejder normalt igen. De har indgået forlig, som nu er til afstemning.
Sygeplejerskerne er fortsat i konflikt. I den forbindelse har der kun været få henvendelser 
fra borgerne, og det har primært drejet sig om medicindosering.
Ledelsen har meldt ud, at de, der er på arbejde, skal bære arbejdstøj og ikke T-shirts, der 
agiterer for de strejkendes synspunkter.

Vedtægter for bruger- pårørenderåd
Ældrerådets ønske om, at Bruger- pårørenderådet kan beslutte, om man vil have et medlem 
fra Ældrerådet som observatør, er flettet ind.

Individuel befordring (kuponkørseO
Ordningen udfases. Ældrerådets ønske om, at ordningen skulle omfatte hele kommunen, er 
ikke imødekommet.

Frister for sagsbehandling
Juridisk afdeling arbejder på en sag om frister for sagsbehandling. Sagen kommer til høring 
i Ældrerådet.

Bruoerstvrede oo selvejende dagcentre
Juridisk afdeling arbejder på et udkast til vedtægter, som kommer til høring i Ældrerådet.
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Tildeling af tid til praktisk hjælp - øget normering på plejecentrene
Både Klagerådet og Ældrerådet har anbefalet, at tiden til praktisk hjælp øges. Ældrerådet
har samtidig anbefalet en øget normering på plejecentrene. Anbefalingerne tages med i
budgetarbejdet.

Budgetmateriale
Ældrerådet rykker for budgetmaterialet, idet man ønsker at have tid til at behandle det 
seriøst.

Pkt. 2. Dagsorden og godkendelse af referat fra 21-04-2008.
Dagsorden godkendt med følgende kommentarer:
Deltagere: Hanne Thureson Graae er trådt ud af rådet. Erik Kilde deltog. 
Punkt 3: Skrivefejl i første linje.
Punkt 4. 45 minutter til praktisk hjælp skal ændres til 90 min.
Referatet var skrevet i en forældet brevskabelon
(De nævnte punkter er nu rettet, så referatet fremstår korrekt på hjemmesiden)

Pkt. 3. Orientering fra formand.
Rapport fra konference om demente og boliger til ældre 
- blev omdelt.

Møde i Regionsældrerådet
Christian Heiberg har deltaget. Temaet var indretning af lægehuse, placering af specialister 
og hvordan lægehusene kan arbejde sammen. Spørgsmålet om, hvordan man får læger i 
yderområderne, blev drøftet.

Forslag i Regionsældrerådet om at bakke op om de medarbejdere, der er i konflikt, blev 
ikke godkendt.
Ældrerådet i Frederikssund ønsker at holde sig politisk neutralt.

Pkt. 4. Orientering fra fagudvalg.

Social og Ældreudvalg 
Tilbud på madservice
Ældrerådet anbefaler i sit høringssvar, at kommunen bliver leverandør af al madproduktion, 
dette vil fremgå af høringssvaret.

Bruger- og pårørenderåd.
Se punkt 1.

Normering til praktisk hjælp og i plejecentrene 
Se punkt 1.

Sundheds og forebyggelsesudvalg
Sundhedsdagen i august, kan vi stille med relevante forslag.
Ingen forslag.

Høring om revision af sundhedsaftale mellem kommunen og Region Hovedstaden.
Bent Saysette læser høringsmaterialet til næste møde. Høringsfristen er den 11. august.

Selvtræning
Flere af Ældrerådets medlemmer gør opmærksom på, at muligheden for selvtræning på 
kommunens centre begrænses, og at det forlyder, at ordningen ophører til sommerferien.

Kultur og Fritidsudvalg
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Erik Nielsen har deltaget i et heldagsmøde om sport, kultur. byplan og byudvikling. 
Nuværende forhold og ønsker til kommunens faciliteter blev drøftet. Der blev appelleret til 
den frivillige indsats. Konklusion på mødet var, at kommunen skal til stille rammerne til 
rådighed, og borgerne skal udfylde dem.

Teknik og Miljøudvalg 
Intet.

Pkt. 5. Information og kontakt til bagland.
Temamøder i efteråret, forslag til emner
Forslag om: 1. forebyggelse af livsstilssygdomme m.v. ved en af kommunens 
lægekonsulenter 2. orientering om handicapkørsel.
For at fremme deltagelsen er Ældrerådet stemt for at holde et møde i hvert lokalområde. 

Ældrerådets folder
Folderen er revideret og vil være klar til uddeling til mødet i juni.

Pkt. 6. Økonomi.
A' conto beløb på 25.000 kr. er udbetalt til Ældrerådet. 
Der stå 40.727. kr. på kontoen.

Pkt. 7. Næste møde og mødested.
Mødedag 16-06-2008 kl. 9.00
(Mødelokale A105 F2 på Frederikssund rådhus er booket hele 2008 til Ældrerådets ordinære 
møder.)

Pkt. 8. Pressemeddelelser.
Bent Saysette skriver pressemeddelelse om Ældrerådets høringssvar vedrørende 
madservice og om anbefalingen vedrørende øget tid til personlig og praktisk hjælp.

Pkt. 9 Eventuelt
Ældreservice har fået egen hjemmeside www.aeldre.frederikssund.dk.
Ældrerådet får en "pind", hvor folderen bliver tilgængelig, og der oprettes link til rådets 
referater og dagsordener.
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